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ЗБЕРЕГТИ ДЕРЖАВНЕ СТРАТЕГІЧНЕ ПІДПРИЄМСТВО

ДО 35-х РОКОВИН АВАРІЇ НА ЧОРНОБИЛЬСЬКІЙ АЕС

8 квітня у Міністерстві розвитку еко-
номіки, торгівлі та сільського господар-
ства відбулася нарада, на якій було
досягнуто домовленості про укладення
додаткового короткострокового догово-
ру між ДП НАЕК «Енергоатом» та ДП
«Східний гірничозбагачувальний комбі-
нат» та визначено ціну на урановий кон-
центрат. Підписантами угоди виступили
генеральний директор ДП «СхідГЗК» в.о.
Антон Бендик та т.в.о. президента ДП
НАЕК «Енергоатом» Петро Котін.

«Було прийнято рішення підписати до-
даткову угоду на три місяці за ціною базово-
го контракту, — повідомив Голова Атом-

профспілки Валерій Матов. — Базовий конт-
ракт було укладено у листопаді 2019 року, за
ним СхідГЗК має постачати «Енергоатому»
1000 тонн урановооксидного концентрату за
базовою ціною 2912 грн/кг. Оплата відбува-
тиметься за фактом — за умови вироблен-
ня та відвантаження продукції. Головний
результат наради — комбінат не зупиняєть-
ся, продовжуватиме працювати, на три міся-
ці — гарантоване фінансування. 

Три місяці — це не рік. Але це вирішен-
ня питання — з продовженням. За цей час
проводитимуться переговори, зокрема про
умови й обсяги державної підтримки», —
зазначив Валерій Матов.

СхідГЗК продовжуватиме працювати

ЕНЕРГОАТОМ СОЦІАЛЬНИЙ

На азотно-кисневій
станції Рівненської АЕС, а
також на Запорізькій і
Хмельницькій АЕС нала-
годжено виробництво кис-
ню медичного газоподіб-
ного. Зокрема, у нещодав-
ній заяві «Енергоатома»
було озвучено готовність
Компанії щодоби постача-
ти 5 тисяч літрів медично-
го кисню до лікарень Рів-
ненської, Запорізької та
Хмельницької областей.

За коментарем заступ-
ника головного інженера із
загальностанційних об’єк-
тів Рівненської АЕС Федо-
ра Кислицина, в березні
РАЕС отримала ліцензію на
провадження господарської
діяльності з виробництва
лікарських засобів — медич-
ного газу (кисень медичний
газоподібний) згідно з рі-
шенням Держлікслужби. На-
разі до відправки перших
партій медкисню у лікарні
Рівненщини залишається
один крок — «Енергоатом»
має отримати висновок
Державного експертного
центру МОЗ та реєстрацію
медичного кисню як лікарсь-
кого засобу. Всі необхідні
для цього документи Ком-
панія передала до мініс-
терства.

Отримавши фінальні уз-
годження, НАЕК щодоби по-

стачатиме майже 120 бало-
нів (5 тисяч літрів) медично-
го кисню до лікарень За-
порізької, Хмельницької та
Рівненської областей, зок-
рема комунальному неко-
мерційному підприємству
Вараської міської ради «Ва-
раська багатопрофільна лі-
карня».

Фахівці з атомних елект-
ростанцій уже дооснастили
й акредитували лабораторії
з контролю якості та безпеки
лікарських засобів — відпо-
відно до всіх визначених
законодавством вимог і
процедур. Крім цього, фа-
хівці МОЗ провели кілька-
етапні ретельні перевірки
Рівненської, Запорізької та

Хмельницької АЕС. Відпо-
відно на майданчику РАЕС
розроблено методи конт-
ролю якості, а персонал,
який безпосередньо брати-
ме участь у здійсненні цього
контролю, пройшов пере-
вірку МОЗ України і має
право на контроль якості
кисню медичного газопо-
дібного.

Керівництво Рівненської
АЕС та Компанії переконане,
що реєстрацію медично-
го кисню буде здійснено у
найстисліші терміни. Мета
атомників — урятувати як-
найбільше людських життів і
допомогти державі подола-
ти наслідки пандемії корона-
вірусу.

Ліцензія на виробництво медкисню

Технічне обслуговування наповнювальної рампи для кисню медич-

ного газоподібного

У ПРОФСПІЛКОВИХ ОРГАНІЗАЦІЯХ ЗОНИ ВІДЧУЖЕННЯ

У профспілкових організаціях Атом-
профспілки, які здійснюють свою діяль-
ність на підприємствах зони відчуження,
проходять перші звітно-виборні проф-
спілкові збори. Їх проведення виклика-
не закінченням повноважень виборних
профспілкових органів. Так, звітно-ви-
борні збори відбулись у первинках ППО
ДП ЦОТІЗ та ДСП «Північна Пуща». 

Профспілкові збори проходять у склад-
ний для підприємств зони відчуження час.
Рік, що минув, був насичений різними подія-
ми, а це й  постійні реорганізації підпри-

ємств, скорочення персоналу, нестабільне
фінансування державних бюджетних про-
грам, труднощі з виконанням планів проф-
спілкових організацій, які виникли у зв’язку з
пандемією і впровадженням карантинних
заходів, особливо у соціальній їх частині.
Проте профспілковим організаціям вдалося
завершити рік без суттєвих втрат у своїй
чисельності, що означає довіру членів проф-
спілки до свого виборного профспілкового
органу та бажання спільно захищати свої
права та інтереси.

(Закінчення на 3-й стор.)

Звітують первинкиЗвітують первинки

У ПОЛІ ЗОРУ АТОМПРОФСПІЛКИ УКРАЇНИ

Державний заклад
«Центр спеціалізованої
медичної допомоги зони
відчуження МОЗ Украї-
ни» — єдиний медичний
заклад на території зони
відчуження, який надає
медичні послуги як пра-
цівникам підприємств, у
тому числі й тим, що пра-
цюють вахтовим мето-
дом, а це проходження
первинного та періодич-
ного медичних оглядів,
так і самопоселенцям —
надання невідкладної та
первинної медичної допо-
моги, здійснення реабілі-
таційних заходів тощо. 

Цей заклад має славетну
історію і є продовжувачем
традицій СМСЧ-16, яка була
створена на базі МСЧ-1,
ЦСМЧ-5 з метою удоско-

налення медико-санітарно-
го забезпечення персоналу,
зайнятого на роботах у зоні
відчуження, місцевих жите-

лів, які повернулися до зони
відчуження, а також упоряд-
кування фінансування.
(Закінчення на 3-й стор.)

Проблеми медичних працівників зони відчуження
обговорено під час робочої наради у Міністерстві охорони здоров’я

За комсомольською путівкою —
на ліквідацію аварії

За так званою комсомольсь-
кою путівкою направляли молодь в
СРСР на ударні новобудови в мало-
обжиті райони Радянського Союзу,
на освоєння цілини, районів Край-
ньої Півночі тощо. У 1986-му — і на
ліквідацію аварії на Чорнобильській
АЕС. Ліквідаторами молодь ставала
добровільно-примусово, мало що

знаючи про небезпеку, яка на них
чигала. «Навесні 1986-го я якраз
закінчила полтавське торгово-кулі-
нарне училище, — згадує Ірина. —
Півроку відбула практику в Криму.
Зазвичай випускників училища за-
лишали працювати у своєму ж ре-
гіоні, на Полтавщині. Я там народи-
лася, закінчила в Оржиці у 1984 році
середню школу. 

Але тут неочікувано повідомили,
що направляють нас працювати у
Київську область за 40 кілометрів від
столиці. Така нам, комсомольцям,
випала честь, кажуть, — їхати у зону
ліквідації наслідків аварії. Направ-
ляли, щоправда, за бажанням, але й
відмовитися не могли, були дисцип-
ліновані, виховані у дусі: треба то
треба! Ми, звичайно, у жовтні 1986-
го вже знали про аварію, але ска-
зали, що місце, куди ми їдемо, буде
безпечне — Зелений Мис. Тоді
селище тільки розбудовувалося.
Ліквідаторам аварії потрібно було
житло, до цього вони тимчасово
мешкали на теплоходах, що кинули
якоря біля причалів селища Стра-
холісся. Поселення з річних суден
називалося «Білий пароплав». Саме
з теплоходів ліквідаторів поселяли у
будиночки Зеленого Мису. Ну а ми

приїхали туди на роботу. Відкривали
нову їдальню».

Зелений Мис —
селище для ліквідаторів

Селище у Зеленому Мисі —
одне з перших, зведених для лікві-
даторів після аварії. Складалося
воно в основному із житлових одно-
і двоповерхових швидкомонтованих
будівельних конструкцій. На в’їзді до
селища було встановлено пост до-
зиметричного контролю та споруд-
жено обмивальний пункт для ра-
діаційно забрудненого персоналу.
Гостро стояло питання харчування
людей. Спочатку за два тижні пере-
обладнали під їдальню місцеву
станцію техобслуговування. Потім
з’явилася і друга їдальня — і знову
за два тижні!

«Це вахтове містечко будувало-
ся на наших очах, — продовжує Іри-
на. — Ідеш, бувало, на роботу — ще
пусте місце, повертаєшся — вже бу-
динок стоїть. Спорткомплекс, пош-
та, магазини, профілакторій, полік-
лініка — усе згодом було. Умови
проживання у гуртожитку хороші.
Спочатку, щоправда, умови були
польові, вмивалися мінеральною
водою «Боржомі» (цікаво, що вдома
ця вода була страшенний дефіцит, в

аптеці купували), але дуже швидко
все налагодилося. І місце таке зеле-
не було, таке гарне. Нещодавно дів-
чата наші там проїжджали, казали,
що зараз на місці колишнього
Зеленого Мису вже нічого немає:
поле і виросли дерева». 

Напевне це — молодість
«Перше моє робоче місце було в

їдальні №3 «Черемшина», потім нас
перевели в їдальню «Мрія», — веде
далі Ірина. — Працювали з 5 ранку
до пізнього вечора, до 23-ї години.
Ми обслуговували до 2000 тисяч
осіб одночасно, а то й більше. Бо
тоді ті, хто працював на станції на
ліквідації аварії, майже всі у Зеле-
ному Мисі жили. Сніданок і вече-
ря — по дві роздачі. В обід людей
менше було, бо харчувалися в
їдальні за місцем роботи. Після оди-
надцятої вечора у нас проводили
розважальні заходи, адже Будинку
культури ще не було. У їдальні висту-
пали з концертами, приїжджали ві-
домі артисти, навіть Алла Пугачова.
Потім нам побудували Будинок
культури. Закриєш їдальню — і на
дискотеку. Годинку-дві поспав — і на
роботу. Життя вирувало. Напевне це
— молодість.

(Закінчення на 3-й стор.)

Ірина Бурлака: «Для ліквідаторів нічого не жаліли....»
У ліквідації наслідків аварії на

Чорнобильській атомній електрос-
танції з відданістю й абсолютною
безоглядністю на можливі ризики
для здоров’я працювали люди різ-
них професій. Серед них було
багато молоді. Ірині Бурлаці, інже-
неру з підготовки виробництва,
голові профспілкового бюро ком-
плексу громадського харчування
ДСП ЦППРВ, було всього 18 років,
коли вона 16 жовтня 1986 року за
комсомольською путівкою приїха-
ла на роботу у вахтове селище
Зелений Мис, де мешкали перші
ліквідатори аварії на ЧАЕС. Ця
подія могла бути епізодом у біогра-
фії Ірини, але стала визначальною
в її долі, пов’язала її з чорнобиль-
ською землею і людьми, які тут
працюють, на все життя. Тут вона
відбулась як досвідчений фахівець
своєї справи та лідер профспілко-
вої організації. Тут знайшла сімей-
не щастя і зараз, разом з чолові-
ком, радіє вже семи онукам.
Напередодні 35-х роковин Чорно-
бильської трагедії Ірина Бурлака,
яка має статус учасника ліквідації
наслідків аварії на ЧАЕС 2А кате-
горії, поділилася з «Атомником Ук-
раїни» своїми спогадами.
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Профспілки відповідно до Конституції України є єдиними організаціями, яким делеговано право на захист прав та інтересів трудящих!

ПАРЛАМЕНТСЬКІ СЛУХАННЯЮУАЕС: АТОМНІ НОВИНИ

8 квітня 2021 року в Комітеті Верховної
Ради України з питань екологічної політики та
природокористування відбулися слухання на
тему: «35-ті роковини Чорнобильської катас-
трофи: проблеми та перспективи розвитку
зони відчуження».

На запит щодо надання інформації до слухань
у Комітеті Верховної Ради України Атомпроф-
спілка направила перелік проблемних питань, які
потребують негайного вирішення, наголосивши
на недостатньому фінансуванні підприємств
зони відчуження, а також на затримці надход-
ження державних коштів. Це повторюється
щороку з різних причин.

Цьогоріч Міністерством фінансів не були
своєчасно затверджені бюджетні програми, тому
в належний термін не надійшли кошти на
«Виконання робіт у сфері поводження з радіоак-
тивними відходами неядерного циклу...». Майже
900 працівників підприємств зони відчуження
отримали першу цьогорічну заробітну плату лише
17 березня! На Чорнобильській атомній електро-
станції (120-та програма) працівникам видали у
лютому «посилений аванс».

Проблемою, що не вирішується протягом уже
багатьох років, є необхідність відшкодування під-
приємствами зони відчуження Пенсійному фонду
витрат на виплату і доставку пенсій, призначених
на пільгових умовах. Ці підприємства належать до
сфери управління ДАЗВ. Але, починаючи з 2011
року, Державне агентство України з управління
зоною відчуження жодного разу не отримувало
з державного бюджету в повному обсязі
кошти на покриття Пенсійному фонду витрат
на виплату та доставку пільгових пенсій.

Заборгованість з відшкодування витрат на
виплату та доставку пільгових пенсій стягується з
підприємств примусово у судовому порядку, як
наслідок, фінансовий стан їх ще більше погіршу-
ється. Атомпрофспілка наголошує на необхіднос-
ті зміни механізму покриття цих витрат. І у Вер-
ховній Раді України зареєстровано відповідний
проєкт закону — про внесення змін до Закону
України «Про загальнообов’язкове державне
пенсійне страхування» щодо витрат на виплату
і доставку пільгових пенсій (№2380) ще від
05.11.2019 року!

Проєктом пропонується, аби фінансування
фактичних витрат на виплату і доставку пенсій,
призначених на пільгових умовах для працівників
зони відчуження і зони безумовного (обов’язко-
вого) відселення, здійснювалося за рахунок
коштів Державного бюджету України безпо-
середньо Пенсійному фонду України.

Ще одна проблема — фінансування заходів
Загальнодержавної програми зняття з експ-
луатації Чорнобильської АЕС та перетворення
об’єкта «Укриття» на екологічно безпечну сис-
тему. Завершення цієї діяльності потребує
майже 100 років. 2020 року завершилася програ-
ма, що передбачала першочергові заходи. Для
стабільного щорічного фінансування ДСП «Чор-
нобильська АЕС» необхідно терміново затвер-
дити заходи до Загальнодержавної програми
зняття з експлуатації Чорнобильської АЕС та
перетворення об’єкта «Укриття» на екологіч-
но безпечну систему на 2021–2031 роки.

Невирішеними залишаються проблеми ме-
дичного обслуговування працівників підпри-
ємств зони відчуження, яких тут налічується
майже 10 тисяч. З них не менше 2 тисяч є учасни-
ками ліквідації наслідків аварії на Чорнобильській
АЕС, евакуйованими або постраждалими внаслі-
док Чорнобильської катастрофи. Скрутне фінан-
сове становище медичного закладу призводить
до позбавлення цих працівників можливості отри-
мати належну медичну допомогу. У 2020 році ДЗ
«ЦСМДЗВ МОЗ України» було профінансова-
но із Державного бюджету України на 76,6%
від потреби. На 2021 рік кошторисом перед-
бачено на 2,1 млн грн менше від необхідного,
у тому числі на відшкодування пенсій за
Списком №1 — на 474 тис. грн.

Крім того, у закладі, через об’єктивні та не за-
лежні від діяльності колективу обставини, відсут-
ній як спеціальний санітарний, так і службовий
автотранспорт для доставки працівників на робо-
чі місця в зону відчуження. Державна служба
екстреної медичної допомоги Київської області
категорично відмовилася надавати профільним
хворим допомогу на території зони відчуження,
що інколи призводить до непоправних і трагічних
наслідків.

З огляду на це Атомпрофспілка наголошує,
що Кабінету Міністрів України та МОЗ у рам-
ках підготовки до 35-х роковин Чорно-
бильської катастрофи необхідно вирішити
такі питання:

1. Ініціювати розробку проєкту Закону
України «Про внесення змін до Закону Украї-
ни «Про Державний бюджет України на 2021
рік» (щодо збільшення видатків на надання
медичної допомоги працівникам зони від-
чуження). 

2. Забезпечити ДЗ «ЦСМД ЗВ МОЗ Украї-
ни» спеціальним санітарним (реанімобіль) і
службовим автотранспортом (мікроавтобус)
для надання невідкладної допомоги та до-
ставки працівників на робочі місця у зону
відчуження. 

3. Поліпшити матеріально-технічне за-
безпечення ДЗ «ЦСМДЗВ МОЗ України».

Атомпрофспілка про проблеми
зони відчуження

Резервні дизель-генера-
тори призначені для автома-
тичної подачі електричного
живлення на обладнання в
умовах повного знеструмлен-
ня атомної електростанції.
Загалом на ЮУАЕС 11 резер-
вних дизелів. Для першого і
другого енергоблоків перед-
бачено по три дизель-генера-
тори — по одному на кожен
канал систем безпеки. Тре-
тій енергоблок обслуговують
п’ять дизелів: три — для систем
безпеки та два загальноблоч-
ні, що дає змогу розширити
можливості електрозабезпе-
чення технологічних процесів
у разі аварії.

Модернізація резервних
дизель-генераторів, зокрема
системи автоматичного управ-
ління, передбачена Комплекс-
ною (зведеною) програмою
підвищення безпеки українсь-
ких енергоблоків. Проведення
таких робіт обумовлено також
продовженням строків експ-
луатації РДГ. Модернізація сис-
теми управління дизель-гене-
раторів — це заміна фактично
всього електротехнічного об-
ладнання.

«Складність цієї роботи по-
лягає в тому, що ми по суті
модернізуємо електричну стан-
цію, тобто це мала електро-
станція всередині великої з

усіма своїми системами, під-
системами, технологічним і
електричним захистом, при-
строями для розподілу елект-
роенергії. Окрім цього, впро-
ваджується багатоканальність,
тобто ми підвищуємо рівень
безпеки за рахунок резерву-
вання окремих систем і еле-
ментів», — пояснює перший
заступник начальника електро-
цеху ВП ЮУАЕС Володимир
Чумак.

Розробником проєкту є
ПАТ «Техенерго» (м. Львів), а
виробником і постачальником
обладнання — ТОВ «Вестрон»
(м. Харків), яке спеціалізуєть-
ся на автоматизованих систе-
мах управління технологічними
процесами. Генеральним під-
рядником будівельно-монтаж-
них і пусконалагоджувальних

робіт є фірма «ЕЮМ» з міста
Вараша. Загалом до робіт за-
лучено понад 60 ремонтників.
Щоб закінчити все вчасно, ор-
ганізовано тризмінний графік.

Управління інформації
та громадських зв’язків

Фото Світлани КОСТЕНЮК

Модернізують обладнання
На енергоблоці №3 Южно-Української АЕС під час ниніш-

нього планово-попереджувального ремонту виконують важ-
ливу для підвищення безпеки роботу — модернізацію облад-
нання загальноблочного резервного дизель-генератора №5.

У ВП «Южно-Українська АЕС» створили тренажер «STAR»,
за допомогою якого персонал може відпрацьовувати навич-
ки самоконтролю. Це власна розробка спеціалістів навчаль-
но-тренувального центру (НТЦ) ЮУАЕС. Із січня триває валі-
дація тренажера. До процесу залучені начальники змін цехів,
які проходять черговий курс підтримання кваліфікації в НТЦ.

Впровадити на ЮУАЕС тренажер «STAR» рекомендувала між-
народна інспекція Ядерного страхового пулу. Ця рекомендація
увійшла як захід до програми конкретних дій ВП ЮУАЕС, спрямо-
ваних  на становлення і розвиток культури безпеки. Южноук-
раїнські фахівці вивчили досвід колег АЕС Моховце (Словаччина)
та Рівненської АЕС, оцінили власні напрацювання і вирішили роз-
робити тренажер для відпрацювання навичок самоконтролю
власними силами. У концепцію з самого початку заклали мож-
ливість розширити такі аспекти, як навчальне середовище (не
обмежуватися лише ПМТ); склад персоналу, який буде задіяний
(тренувати не тільки операторів БЩК); розширення функціональ-
них перспектив.

Над розробкою працювали спеціалісти відділу техобслугову-
вання і ремонту НТЦ Вадим Гордійчук і В’ячеслав Драгой та фахівці
відділу психолого-педагогічного забезпечення НТЦ Катерина
Черешня і Олена Шаміс. Їм вдалося створити програмний про-
дукт, здатний на звичайному персональному комп’ютері відтвори-
ти віртуальний пульт керування для виконання навчальних
завдань, пов’язаних з впливом на різні робочі елементи.

Ідея реалізована, сьогодні це можна впевнено стверджувати.
За допомогою тренажера персонал АЕС отримав можливість тре-
нувати навички самоконтролю в різних умовах. Найближчим
часом розробники планують удосконалити проєкт, а саме —
запровадити програмний контроль за тривалістю виконання сце-
наріїв. Наразі контроль здійснюється психологом. У перспективі
також планують додати функцію зміни рівня складності з метою
тестування та тренування.

Тренажер для вдосконалення самоконтролю

ЗАХИСТИМО ТИХ, ХТО ЗАХИЩАЄ НАС

Волонтери Рівненської АЕС учер-
гове передали гуманітарну допо-
могу захисникам на сході країни. Усі
засоби були закуплені на зібрані ак-
тивістами кошти або ж надані під-
приємцями та небайдужими пат-
ріотичними мешканцями Вараської
громади.

Сьогодні у зоні проведення Операції
об’єднаних сил перебуває понад 100 вій-
ськових з м. Вараш, які гідно несуть служ-
бу на передовій, героїчно захищаючи свої
сім’ї, свій народ, свою Батьківщину від
загарбників. Нещодавно ще 13 призовни-
ків Вараської міської територіальної гро-
мади були призвані на строкову військову
службу до виконання обов’язків у бойо-
вих частинах та пунктах постійної дисло-

кації, підтримуючи їхню життєдіяльність
та охорону.

Днями активісти з числа працівників
Рівненської АЕС направили військово-
службовцям у зону бойових дій чергові
пакунки допомоги. Пральна машина,
бензопила та акумулятор до автомобіля
відправлені на фронт до 130-го розвіду-
вального батальйону. Продукти харчу-
вання, засоби гігієни, буржуйки, брезен-
ти, бензопили, насос для відкачування
води та шланги, одноразові й резинові
рукавички, робочий спецодяг, каски, не-
обхідні будівельні матеріали та інстру-
менти, електротовари, канцтовари та
медикаменти передані військовим 8-го
батальйону 10-ої окремої гірсько-штур-
мової бригади. Як зазначають волонте-

ри, новостворений батальйон існує лише
8 місяців, тож окрім наявного державно-
го забезпечення військові не мають
суттєвої підтримки для комфортного
ведення служби.

Військові дякують за чергову допомогу
й звертаються з проханням допомогти
придбати електроплитки, обігрівачі, гене-
ратори, лопати і сокири, насоси для води,
маскувальні сітки та автомобільний двигун.
Для охочих допомогти діє розрахунковий
рахунок міської організації української спіл-
ки ветеранів Афганістану або ж звертайте-
ся за телефонами ініціативної групи волон-
терів РАЕС: Петро Ширко — 098 71 72 004,
Iгор Жакун — 097 18 71 202, Тетяна Ва-
сильєва — 097 66 42 523.

Юлія КУЛАЄВА

Єдність нації на противагу ворогу
рівненські атомники продовжують підтримувати українських воїнів
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Існування профспілкового руху в Україні — це ознака рівня цивілізованості держави

У ПРОФСПІЛКОВИХ ОРГАНІЗАЦІЯХ
ЗОНИ ВІДЧУЖЕННЯ

У ПОЛІ ЗОРУ АТОМПРОФСПІЛКИ УКРАЇНИ

ДО 35-х РОКОВИН АВАРІЇ НА ЧОРНОБИЛЬСЬКІЙ АЕС

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

У перші вахти ми працювали аж по 18 го-
дин! Потім — по 12 годин. Потім — десять.
З’явилося більше вільного часу. Але все одно
було важко, і всякі випадки були, і ніжки опуха-
ли, незважаючи на те, що були усі молоді,
мали по 17–18 років. Раї Бондаренко, яка нині
працює заступником завідувачки виробниц-
тва, було тоді 16 років! Але витримали. Ще й
конкурси та різні заходи проводили. Стільки
ентузіазму було і так до всього готувалися.
Пам’ятаю, на День української кухні дівчата на
роздачі українського борщу всі — у національ-
них костюмах. 

Вважалося тоді, що Зелений Мис — це
«чиста зона». Але дівчата прибирали, замі-
тали після відвідувачів, які працювали на
радіаційно забрудненій станції, і нам ніхто
навіть не сказав, що належить одягнути
рукавички та хоча б простий респіратор
типу «пелюсток», адже до їдальні працівни-
ки заходили прямо з автобусів і, можливо,

приносили на собі та своєму одязі радіацій-
ний пил та пісок. Ніхто не говорив, а ми й не
думали про необхідність дотримуватися
безпеки. 

Тоді — усе найвищого ґатунку,
зараз — про ліквідаторів забули

«У Зеленому Мисі годували ліквідаторів
лише продуктами найвищого ґатунку, —
згадує Ірина. — Ми були до того на практиці
в Криму. Я, щоправда, була кондитером, не
кухарем, але кондитерський цех був поряд
з кухнею санаторію, усі страви бачила, так
от — не порівняти меню. Для ліквідаторів
ніякого маргарину, лише вершкове масло.
М’ясо — одна м’якоть, риба — найякісніша,
ікра. Навіть у 1988-му році, коли я пішла у
декрет, усе це ще було. В декретній відпуст-
ці я перебувала лише рік, попросили вийти
на заміну, так і залишилася працювати.
Дякуючи моїм батькам, я могла донечку
залишати на них і виїжджати на два тижні —
режим роботи був вахтовим методом. 

Тоді для ліквідаторів нічого не жаліли, дер-
жава витрачалася і вважалося, що вони на це
заслуговують. Було безкоштовне лікування,
путівки на оздоровлення, для них і для їхніх
сімей. Пам’ятаю, нам видавали довідки, за
якими можна було навіть безкоштовно проте-
зувати зуби, хто цього потребував. Опла-
чувався проїзд на роботу й у зворотному
напрямку, а їздили на ліквідацію з усієї Ук-
раїни: з Києва, Харкова, Житомира, Львова.
Відчували піклування. 

З 2000-х увага до ліквідаторів з боку дер-
жави щороку зменшувалася, навіть до тих, хто
був у безпосередньому радіаційному пеклі.
Сьогодні у нас, у комплексі громадського хар-
чування, 127 працівників, з них майже 30 —
ліквідатори другої категорії. Добре, якщо дві
грамоти на комплекс на День ліквідатора виді-
лять. А раніше практично до кожного свята усіх
заохочували і грамотами, і подяками. Інше
ставлення було. А нам, відпрацювати вахту і
знати, що тебе відмітять — це був стимул у
роботі». 

Моя друга професія — любити людей
«Коли нас привезли у Зелений Мис,

найріднішою з усіх, з ким я там зустрілася і

зблизилися, була директорка Павшенко
Тетяна Микитівна, моя перша наставниця.
Це була людина з великої літери, яку я, ось
уже протягом 35 років, завжди згадую з
вдячністю і повагою. Вона мене не лише
всього навчила, що стосується роботи:
готувати звіти, як поводитися з відвідувача-
ми, як обслуговувати, у тому числі й високо-
поставлених осіб. Вона, по суті, стала мені
на чужині найдорожчою людиною, адже
до приїзду на роботу у Зелений Мис я ще
з мамою скрізь ходила, а тут — доросле
життя. 

Тетяна Микитівна долучила мене і до
профспілкової роботи. Коли я приїхала,
мене одразу було обрано комсоргом.
Наставниця мені казала: заслуговуєш на
більше, знаю, що зможеш, будуть у нас
перевибори, бери участь. Так я 1987 року
стала профгрупоргом у своєму колективі, і
майже усі роки ним була. 2005-го мене
обрали головою профспілкового комітету
усього комплексу громадського харчуван-
ня, є нею і до нині. Звичайно, я горджуся, що
люди мене переобирають. Це стало моєю
другою професією, яку називають — «люби-
ти людей», бо мені, справді, проблеми
людей не байдужі. І не було жодного випад-
ку, щоб я комусь не допомогла, знала, що ми
не всесильні, тому дізнавалася, де можуть
допомогти. 

Працювала у Зеленому Мисі до 1996 ро-
ку адміністратором їдальні, потім — завіду-
вачкою. Коли вже закривали Зелений Мис,
перейшла працювати у Чорнобиль офіціан-
ткою, бо тут був зручний графік — 15/15, а в
мене підростала донечка, і хоча батьки ду-
же підтримували, допомагали, треба було
бути поруч з нею, мешкали в Оржиці (Пол-
тавська область). Тоді, і це швидше для се-
бе, бо по роботі не було такої необхідності,
закінчила Київський національний універси-
тет технологій та дизайну. Того ж року, у 42
роки, вийшла на пільгову пенсію. Згодом
повернулась у колектив, бо на пенсійні ви-
плати не прожити, а хочеться ще допомогти
дітям та й онуків, у нас їх семеро, чимось
порадувати. 

Без грошей і без уваги
З тих, хто приїхав першими, залишилося

восьмеро. Хочу особливо добрі слова ска-
зати на їхню адресу, бо пройшли неабиякі
труднощі, життєві й по роботі, перших років
ліквідації наслідків аварії. Це: Раїса Бонда-
ренко, Людмила Дригант, Надія Савчина,
Тетяна Семеник, Людмила Спірідонова,
Оксана Породко, Леся Ніколаєнко та Тама-
ра Шапошник. Під час ліквідації наслідків
аварії ми діяли і жили в єдиному пориві.
Але була віддача й у зворотному напрямі. І
ми гордилися увагою держави, нею доро-
жили. Настали інші часи: безгрошів’я і зневі-
ри. Сьогодні у моєму підрозділі 54 члени
профспілки зі 127 працюючих. Половина з
них мають 35–50 років. Мені дуже боляче,
коли хтось виходить з профспілки. А таке
останнім часом трапляється дедалі часті-
ше, бо зарплати маленькі, відчутні навіть
вирахувані на профспілку внески. Торік че-
рез пандемію ми не змогли навіть діток
оздоровити. 

Сьогодні працювати у Чорнобильську зону
відчуження їдуть без ентузіазму, бо зарплата
мала. Кухар у нас отримує до шести тисяч.
Плюс доплати за роботу у зоні відчуження,
дякуючи профспілкам, майже три тисячі гри-
вень, невеличка премія і добові 60 гривень на
день. Кухарі з Києва, звичайно, не хочуть на
таку зарплату. Залишаються Іванків, Дитятки,
Горностайпіль, де неможливо працевлашту-
ватися. Славутич сьогодні підтягнувся, а рані-
ше не зазвати було. У зв’язку з карантином
кафе позакривалися, люди залишилися без
роботи. 

Ми готуємося до 35-х роковин. Хочу поба-
жати усім, а особливо учасникам ліквідації
аварії на Чорнобильській АЕС, міцного здо-
ров’я, усіляких гараздів. А до влади побажан-
ня — згадувати ліквідаторів не лише у сумні
роковини. І не лише про загиблих ліквідаторів,
а й про живих. Нині тисячі людей, які брали
участь у ліквідації наслідків аварії, гостро
потребують медичної допомоги, обділені ува-
гою держави взагалі». 

Лілія СОКОЛОВА
Фото з архіву та Геннадія МИХАЙЛЮКА

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

З перших днів існування медичної
частини її послугами скористалося
десятки тисяч працівників, які викону-
вали роботи з ліквідації наслідків аварії
на ЧАЕС. Матеріальна база, досвідчені
та висококваліфіковані кадри забезпе-
чили практично автономну роботу ме-
дичного закладу на небезпечній та від-
даленій від населених пунктів території.

Нині на території зони відчуження
трудиться понад 10 тисяч працівників
підприємств. Майже дві тисяч із них є
учасниками ліквідації наслідків аварії на
Чорнобильській АЕС, евакуйованими
або постраждалими внаслідок Чорно-
бильської катастрофи.

Найближчі медичні заклади, де
можна отримати медичну допомогу,
розташовані за межами зони відчужен-
ня на відстані 50 кілометрів від  Чор-
нобиля (смт Іванків та м. Славутич).

Але у самих медиків є свої, внутріш-
ні проблеми. У зв’язку з недостатнім
фінансуванням, пандемією COVID-19
значно скорочуються можливості з
виконання медичним закладом свого
призначення — здійснення загально-
державної функції у сфері охорони здо-
ров’я на забрудненій радіонуклідами
території режимної зони безумовного
(обов’язкового) відселення.

У результаті цього він втратив мож-
ливість до поновлення необхідного
медичного обладнання, яке морально
та фізично виходить із ладу, закінчують-
ся терміни його гарантійного викорис-
тання. Терміново потрібен апарат для
ультразвукової діагностики.

Крім того, у закладі, через об’єктив-
ні та не залежні від медперсоналу
обставини, відсутній спеціальний сані-
тарний транспорт. Працівники Чорно-
бильської зони та самопоселенці по-
терпають від відсутності реанімобіля в
медичному центрі. Державна служба
екстреної медичної допомоги Київської
області категорично відмовилася нада-
вати профільним хворим допомогу на
території зони відчуження, що інколи
призводить до непоправних наслідків
та трагічних результатів. Є також про-
блеми доставки працівників на робочі
місця в зону відчуження, у зв’язку з від-
сутністю службового транспорту.

Скрутне фінансове становище ме-
дичного закладу призводить до по-
збавлення працівників підприємств

зони відчуження можливості отримати
належну медичну допомогу. А якщо
врахувати, що більшість із них не є при-
писаним населенням цих медичних
закладів, а також те, що роботи в зоні
відчуження здійснюються вахтовим
методом, то працівники не можуть от-
римати медичну допомогу в інших
закладах охорони здоров’я. Крім того,
труднощі з доставкою хворих до най-
ближчого медичного закладу (режимна
територія, пропускна система, транс-
портні проблеми), відсутність аптечно-
го кіоску, де можна придбати, за потре-
би, ліки, то ДЗ «ЦСМДЗВ МОЗ України»
залишається єдиної надією на те, що
медична допомога буде надана своє-
часно.

Керівництво Атомпрофспілки, Чор-
нобильська об’єднана організація
профспілки завжди приділяли увагу
проблемам медичних закладів, а також
медичних працівників, від яких зале-
жить здоров’я не тільки членів проф-
спілки, а й інших працівників. Зустрічі з
керівництвом МОЗ України, спільні
розв’язання проблем медичного зак-
ладу стало одним з основних напрямів
роботи.

Не став винятком і нинішній стан
справ у ДЗ «ЦСМДЗВ МОЗ України». За
ініціативою Атомпрофспілки 2 квітня у
МОЗ України відбулася робоча нара-
да за участю працівників міністерства,
зокрема і заступниці міністра Ірини
Микичак, а також Андрія Гаврилюка,
Михайла Комарова, представника
Атомпрофспілки у Чорнобильській
ООП Миколи Тетеріна, директора ДЗ
«ЦСМДЗВ МОЗ України» Володими-
ра Вдовиченка та ЛОР-лікаря, голови
ППО медичного закладу Володимира
Сокола. 

Про питання, які розглядалися на
цій нараді, рішення, прийняті за підсум-
ками зустрічі, та своїми враженнями
поділилися його учасники.

Володимир Вдовиченко зауважив,
що питання, які були винесені на зус-
тріч, мають велике значення як для
існування медичного закладу, так і для
працівників підприємств та самопосе-
ленців, які отримують медичні послуги.

На перший план були винесені
питання, які не вирішувалися тривалий
час, а це:

— фінансування медичного закла-
ду, а саме приведення його до покриття
витрат кошторису;

— необхідність врегулювання на
законодавчому рівні питання з Пенсій-
ним фондом України в частині відшко-
дування витрат на нарахування та
виплату пільгових пенсій (Список №1);

— забезпечення закладу спеціаль-
ним автотранспортом для здійснення
заходів з екстреної допомоги;

— заміна морально та фізично зно-
шеного обладнання, насамперед  діаг-
ностичного (апарат УЗД).

Микола Тетерін зазначив, що
Атомпрофспілка вже не вперше на-
дає допомогу медичному закладу в
скрутні для неї часи. Питання завжди
вирішувалися позитивно. Ще два ро-
ки тому вдалося залишити медичну
частину в підпорядкуванні та фінан-
суванні МОЗ України. Тому йшли на
зустріч з надією, що міністерство
знову почує про проблеми та знайде
правильні рішення. 

Так сталося і цього разу. Зустріч від-
булася на високому представницькому
рівні, у теплій обстановці та продуктив-
но. Перемовини велися по-діловому.
Сторони з розумінням поставилися до
проблем медичного закладу та обго-
ворили перешкоди, які заважають
сповна вирішити питання, обговорені
на зустрічі.

Володимир Сокол зазначив, що
зустріч проходила на дуже високому
організаційному та професійному
рівні. Він звернув увагу на те, як  впли-
нуть зміни у фінансуванні закладу на
соціально-побутові умови працівни-
ків ДЗ «ЦСМДЗВ МОЗ України». А це
й можливість оплачувати проживан-
ня, харчування та перевезення пра-
цівників, оскільки в зоні відчуження
існують договірні відносини між під-
приємствами. Недостатність фінан-
сування може позбавити можливості
отримувати ці послуги працівниками.
Тому він з надією очікує прискорення
та позитивного розв’язання фінансо-
вих проблем.

Залишилося сподіватися на благо-
получне вирішення питання з боку МОЗ
України, ну а медичні працівники ДЗ
«ЦСМД ЗВ МОЗ України» і в подаль-
шому будуть виконувати свої обов’язки
перед державою та працівниками зони
відчуження з таким само натхненням та
самовідданістю.

Геннадій МИХАЙЛЮК
Фото прес-служби

МОЗ України

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)
У доповідях голови проф-

спілкових комітетів звітували
про виконану виборними
органами роботу. Особливу
увагу вони звертали на  пи-
тання щодо: 

— заходів з виконання
статутних вимог Атомпроф-
спілки, представництва та
захисту соціально-економіч-
них прав та інтересів членів
профспілки, підвищення її
іміджу та впливу на вирішен-
ня завдань;

— контролю виконання
Галузевої угоди та Колек-
тивного договору;

— захисту соціально-
економічних прав та інте-
ресів членів профспілки;

— контролю за системою
оплати праці, а також своє-
часною виплатою заробітної
плати.

Не залишилися поза ува-
гою і питання організації
культурно-масової, спортив-
ної та оздоровчої роботи, на-
дання матеріальної допомо-
ги членам профспілки тощо.

Не обійшлося на зборах
без критичних зауважень до
діяльності  профспілкових ор-
ганів, частина з яких була
справедливою, інша стосува-
лася стану справ у державі.

Основні зауваження —
недостатній соціальний діа-
лог профспілкового органу з
роботодавцем при вирішенні
питань введення істотних
змін умов праці на підприєм-
стві; невирішення питання
між роботодавцем та проф-
спілкою щодо досягнення
балансу дотримання соці-
ально-економічних інтересів
працівників в умовах об-
меженого/недостатнього
фінансування; недостатня
робота профспілкового ко-
мітету з працедавцем при
порушенні останнім домов-
леностей Колективного до-
говору (порушення норм за-
безпеченості спецодягом та
ЗІЗ, якість та наповненість
лікувально-профілактично-
го харчування, затримки ви-

плати заробітної плати та її
складових тощо); непрове-
дення оздоровчої кампанії.

За підсумками зборів
роботу виборних профспіл-
кових органів підприємств
було визнано задовільною.

Члени профспілкових
організацій, враховуючи
плідну роботу  керівництва
профспілковою організаці-
єю, практично одноголосно
повторно обрали на нас-
тупний термін головами
ППО Олену Свенціцьку (ДП
ЦОТІЗ) та Івана Рудяка (ДСП
«Північна пуща»).

Новообрані профспіл-
кові органи чекають склад-
ні випробування, оскіль-
ки ймовірність позитивних
суттєвих змін у становищі
підприємств цьогоріч не
дуже висока.

Основними завданнями,
що стоять перед профспіл-
ковими первинками підпри-
ємств зони відчуження, є: 

— організаційна робота з
підвищення іміджу профспіл-
кової організації, у тому чис-
лі залучення нових членів та
зміцнення фінансової спро-
можності для виконання сво-
їх статутних завдань;

— підвищення рівня со-
ціального діалогу з робото-
давцями;

— продовження здійс-
нення заходів у боротьбі за
достойну працю, а це й збе-
реження постійної роботи,
підвищення заробітної плат-
ні, а також покращення умов
праці;

— пожвавлення роботи з
молодими працівниками;

— організація культурно-
масової, спортивної та оздо-
ровчої роботи;

— підтримка членів
профспілки у скрутних си-
туаціях тощо.

Бажаємо обраним проф-
спілковим лідерам міцного
здоров’я, терпіння та на-
тхнення у непростій роботі.
Наша сила в єдності!

Геннадій МИХАЙЛЮК,
провідний експерт

Чорнобильської ООП

Проблеми медичних працівників зони відчуження
обговорено під час робочої наради у Міністерстві охорони здоров’я

Звітують первинкиЗвітують первинки

Ірина Бурлака: «Для ліквідаторів нічого не жаліли....»
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Відсутність інформації про зроблену профспілковою організацією справу — це відсутність самої справи!

ІНФОРМУЄ ДАЗВ

ПТУ РАЕС: ПІДГОТОВКА КВАЛІФІКОВАНИХ РОБІТНИКІВ

Профтехучилище РАЕС є
одним із соціальних об’єктів,
що утримуються на балансі
підприємства, та має ліцензію
на право проведення навчан-
ня за 19 професіями. Завдя-
ки сталому фінансуванню, що
становить близько 17,5 млн
грн щороку, профтехучили-
ще РАЕС функціонує з макси-
мальною ефективністю. Адже у
виробничих майстернях, нав-
чальному та побутовому кор-
пусах своєчасно виконуються
ремонти, приміщення облад-
нуються необхідною технікою
та приладдям, працівники ма-
ють гідну заробітну плату, а
здобувачі освіти за результата-
ми успішного навчання отри-
мують стипендію.

За коментарем заступ-
ника директора ПТУ Тетяни
Омельчук,    в умовах сьогоден-
ня, які диктує   пандемія коро-
навірусу, стрімко змінилися

підходи до професійної осві-
ти шляхом упровадження су-
часних технологій задля забез-
печення якісного освітнього
процесу.

На допомогу педагогам
закладів професійної (про-
фесійно-технічної) освіти, зок-
рема й ПТУ РАЕС, на сайті
Навчально-методичного цент-
ру ПТО у Рівненській області
було створено інформаційно-
методичний портал підтрим-
ки дистанційного навчання. За
допомогою сторінок у соціаль-
ній мережі Facebook «Метод-
простір професійної освіти
Рівненщини» та «Професійна
освіта Рівненщини» розмі-
щувалася актуальна інформа-
ція, анонсувалося проведення
освітніми установами міжна-
родних, всеукраїнських, між-
обласних онлайн-заходів та
проводився активний промоу-
шен закладів профтехосвіти

Рівненщини», — коментує Те-
тяна Омельчук.

Упродовж усіх карантин-
них обмежень колектив ПТУ
РАЕС у режимі нон-стоп під-
вищує свою професійність.
Педагогічні працівники отри-
мують корисну інформацію
стосовно онлайн-ресурсів для
проведення моніторингів та
опитувань здобувачів освіти в
реальному часі. 

Методист ПТУ РАЕС Раї-
са Вознюк нещодавно взяла
участь у просвітницькому он-
лайн-інтенсиві «Методпрос-
тору професійної освіти Рів-
ненщини».

У розмові фахівчині роз-
повіли й про інші зручні засто-
сунки. Відтепер колектив ПТУ
РАЕС працює з сервісом Men-
timeter, призначеним для ство-
рення та проведення опиту-
вань. Педагог у кілька кліків
може завантажити на сайт
одне чи декілька запитань. А
потім дає учням посилання з
кодом доступу чи QR-код. Сер-
віс допомагає відстежувати
динаміку засвоєння матеріа-
лу, оскільки результати кожно-
го опитування зберігаються. А
відсутність персоніфікації дає

змогу учням відповідати більш
розкуто. 

Схвальні відгуки і від сер-
вісу Google Форми, яким ос-
вітяни почали активно ко-
ристуватись у час карантину.
Тут можна не лише швидко
здійснити тестове опитуван-
ня, а й скласти список гостей,
зібрати електронні адреси
для розсилки новин і навіть
провести вікторину. Відпо-
віді користувачів автоматич-
но зберігаються у Формах. А
статистику відповідей можна
переглянути зокрема у вигля-
ді діаграми. Завдяки частим
опитуванням здобувачі освіти
виробляють у собі звичку пе-
ревіряти себе, не боятися
помилок, рефлексувати над
тим, чого вони навчилися,
виявляти власні прогалини.
Натомість викладач отримує
підґрунтя для того, щоб влу-
чати своїми поясненнями
точно в ціль — обговорювати
на занятті не теорію, а реаль-
ний досвід взаємодії цієї гру-
пи з конкретним навчальним
матеріалом.

Вікторія ШЕЙКІНА,
кореспондент

прес-центру РАЕС

Нові інструменти для дистанційного навчання
Колектив професійно-технічного училища Рівненської

АЕС, сучасного державного закладу професійної (профе-
сійно-технічної) освіти ІІ атестаційного рівня, здійснює
підготовку майбутніх кваліфікованих робітників. Попри
пандемію COVID-19 та дистанційну й змішану форми
навчання, викладацький склад ПТУ постійно підвищує
власні кваліфікаційні навички, беручи участь в онлайн-
тренінгах, семінарах.

АТОМНИЙ СПОРТ

На території зони відчуження відбу-
лися тактико-спеціальні навчання з
гасіння лісових пожеж. До навчань були
залучені працівники ДСП «Північна
Пуща», ДСП ЦППРВ, ДСП «Екоцентр»,
фахівці Чорнобильського радіаційно-
екологічного біосферного заповідника
та рятувальники пожежного загону 11
ДПРЗ ГУ ДСНС України у Київській
області.

Перший заступник Голови ДАЗВ Андрій
Пляцко, який брав участь у навчаннях,
зазначив, що ефективна взаємодія та
координація усіх підрозділів і підприємств
може забезпечити локалізацію та ліквіда-
цію лісових пожеж у найкоротші терміни. А
це допоможе зменшити наслідки надзви-
чайної ситуації. Подібні тренування не
лише сприяють відпрацюванню порядку
дій у разі її виникнення, а й дають змогу
пересвідчитись у робочому стані пожежної
техніки та інших засобів.

Керував комплексною взаємодією усіх
підрозділів начальник Управління з питань
забезпечення бар’єрної функції ЗВ, при-
родно-заповідного фонду, РБ ОП та ЦЗ
ДАЗВ України Михайло Байтала.

За навчальною легендою, на диспет-
черський пункт ДСП «Північна Пуща»
надійшло повідомлення з пожежної спос-
тережної вежі про виникнення пожежі в
районі Корогодського лісництва. Вогонь
розповсюдився по узліссю у бік основного
масиву колишніх сільгоспугідь. На місце

виклику прибули підрозділи Лісової по-
жежної станції «Ремонтно-транспортної
дільниці» ДСП «Північна Пуща» та 11 ДПРЗ,
а також було залучено додаткові сили з
лісової пожежної станції «Паришів».

На місці проведення тактико-спе-
ціальних навчань працювали фахівці
ДСП «Екоцентр», які здійснювали роботи,
пов’язані з аналізом радіаційного за-
бруднення повітря, а також організовува-
ли пункт видачі та здачі індивідуальних
дозиметрів. Також були залучені фахівці
Чорнобильського радіаційно-екологічно-
го біосферного заповідника, які відпові-
дали за аеророзвідку умовного місця
пожежі.

Завдяки зусиллям вогнеборців та зла-
годженим діям усіх учасників навчань
умовну пожежу було швидко локалізовано
та ліквідовано.

Тактико-спеціальні навчання з гасіння лісових пожеж

Вихованці спортивно-оздоровчого комплексу
Запорізької АЕС команда «Темп-ЗАЕС» виборо-
ла Кубок Престижу в розіграші Кубка Ліги Украї-
ни з футзалу серед юнаків 2006–2007 років на-
родження. 

За звання кращих змагалися шість команд. Команда
дитячо-юнацького футбольного клубу «Темп-ЗАЕС», на-
бравши з суперниками однакову кількість очок за різни-
цею забитих і пропущених м’ячів, не змогла боротися за
великий кубок. Але у фінальній грі за малий кубок проти
команди Донецької області енергодарці впевнено виг-
рали з рахунком 5:2, виборовши Кубок Престижу.

Тренує команду юних футзалістів «Темп-ЗАЕС» тре-
нер-викладач спортивно-оздоровчого комплексу Запо-
різької АЕС Ігор Черненко.

Володарі Кубка ПрестижуВолодарі Кубка Престижу

Юні борці спортивно-оздоровчого
комплексу Запорізької АЕС стали призе-
рами Всеукраїнського турніру з вільної
боротьби «Кубок Токмака».

Участь в одному з найвагоміших всеукра-
їнських турнірів серед юних борців взяли 350
спортсменів з усієї країни. За перемогу зма-
галися 38 команд із 8 областей.

За результатами змагань у вазі 30 кг сріб-
ну медаль виборола Марія Ковальчук. У вазі
29 кг бронзову медаль здобув Роман Гера-
сименко.

Вихованці спортивно-оздоровчого комп-
лексу ВП ЗАЕС виступали у складі коман-
ди Запорізької області. Готували спортсме-
нів Станіслав Тілінін та Віктор Вардугін.

Призери Всеукраїнського турніруПризери Всеукраїнського турніру

На Відкритому чемпіонаті міста Терно-
поля та Тернопільської області з плавання
на короткій воді серед ветеранів, що від-
бувся 10–11 квітня, представники Хмель-
ницької АЕС посіли найвищі сходинки
п’єдесталу.

Зокрема, відразу три перших місця завою-
вав інженер служби аналізу безпеки Хмель-
ницької АЕС Василь Городецький на дистанціях
50, 100 та 400 метрів вільним стилем. Три на-
городи також здобув і тренер комплексної
дитячо-юнацької спортивної школи, яка знахо-
диться у підпорядкуванні первинної профспіл-
кової організації ВП ХАЕС, Анатолій Олійник. У
скарбничці спортсмена перше місце на двох-
сотметрівці батерфляєм. І дистанцію 50 та 100
метрів цим стилем плавець подолав із другим
результатом.

Загалом команда «Енергоатома» завою-
вала 32 нагороди різного ґатунку, серед яких
27 перших, три других і два третіх місця.
Найбільше нагород до скарбнички команди

принесли плавці Рівненської та Хмельницької
АЕС. 

Пишаємося та вітаємо всіх та кожного за
високі результати і за волю до перемоги у цей
складний час!

У команди «Енергоатома» — 32 нагороди!У команди «Енергоатома» — 32 нагороди!

У своєму висновку профспілки не підтримали
зазначений законопроєкт через те, що, на їхнє
переконання, запропоновані зміни щодо запровад-
ження пільг зі сплати Єдиного соціального внеску
для підприємств, де працюють особи пенсійного
віку, порушують принципи соціальної справедли-
вості системи соціального страхування і можуть
призвести до зловживань з боку роботодавців, які
не мають серед своїх працівників осіб пенсійного
віку.

Профспілки зауважують, що у світовій практиці з
метою працевлаштування пенсіонерів прийнято
надавати пільги зі сплати різних податків, які сплачує
роботодавець, але в жодному разі не зі сплати
соціальних страхових внесків.

Голова Комітету Данило Гетманцев поінформував,
що пропозиції профспілок до зазначеного законопро-
єкту доведені до відома народних депутатів — членів
Комітету для використання і врахування їх у подаль-
шій законодавчій роботі.

Олексій КОРЕЦЬКИЙ

ПОЗИЦІЯ ПРОФСПІЛОК

Про стимулювання
працевлаштування пенсіонерів

Комітет з питань фінансів, податкової та мит-
ної політики Верховної Ради України поінформу-
вав СПО об’єднань профспілок про розгляд його
звернення щодо проєкту закону про внесення
змін до Закону України «Про збір та облік єдино-
го внеску на загальнообов’язкове державне
соціальне страхування» щодо стимулювання
працевлаштування громадян пенсійного віку»
(реєстр. №4688).


